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מאחלים לעצמנו שנה של משפחתיות מגובשת ושנצליח מדי יום להפיק עוד 
ועוד רגעי אושר.  אין ספק שזו הברכה העיקרית לכל.

לקיבוצנו נאחל, שנמשיך בעידוד, גם כשאין בידוד... שנפסיק להתעסק באחרים 
ונדע להיות חברים. שנה טובה ותודה לכולם.

משפחת כהן הצעירה, 
שגיב, הילה והילדים: נועם, גיא וענבל

אני מצטרפת לכל האיחולים הקשורים להסתלקות הקורונה וחזרה לחיים 
נורמליים ושיקום הכלכלה, ואף צמיחה מוגברת והתחלות חדשות. 

לעצמי אני מאחלת שאזכה במהרה לחזור לנסיעות לחו"ל ולהצליח לראות 
עוד הרבה מקומות יפים בעולם.

נעמי מור

שתהיה לכולנו שנה טבולה בדבש ובחיוך, 
שנזרע ונקצור בכל תחום,

בריאות, אושר, שמחה ונחת.
שכל משאלות ליבנו תתגשמנה.

שנה טובה וחג שמח! 
מאיתנו הזוהרים
רויטל צח גיא ואור

לקיבוצי היקר,
לחברים לילדים ולכל הנושאים בעול,.

שנה טובה בה נעבור בשלום את הקורונה  וגם את הממשלה.                                                                       
אילן אשל
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לעצמי )ולמשפחתי( אני מאחל רק בריאות.
בימים של קורונה אתה מבין מה באמת חשוב בחיים!

ואת הקיבוץ הייתי מברך באווירה טובה על המדרכות, ובין החברים כולם!
עוזי רינג

שנה טובה
לכל אחת ואחד,

לנו לבני האדם
ולכל ברואי העולם.

רחל קמינגס

קיבוץ יקר! 
יהי רצון שהקדוש ברוך הוא ישמע תפילותינו ברצון, 

ויגשים משאלות ליבנו לטובה! 
אני מאחלת לך שפע של טוב, בריאות, אושר, 

שמחה, אהבה קדושה והצלחה.
מי יתן וה' יאיר לך פנים, 

יעניק לך ברכה והצלחה בבחירת הדרך הנכונה להוביל את כולנו.
 שנה טובה ומתוקה!

ציפורה מליאנקר

לכל הקיבוץ ולמשפחתי הפרטית 
מאחלת דבר ראשון הרבה בריאות, 

שננצח את הקורונה במהרה, 
שהקיבוץ יתחזק ויפרח, 

שנהיה טובים ונעימים אחד לשני 
ונדע לפרגן, לעזור, לתמוך ולדאוג אחד לשני.

שנה טובה שתהיה לכולנו!
סיגל קן-דרור

למדינה שלי,
לקיבוץ שלי,

לחברים שלי,
למשפחה שלי,

חג שמח
שנה טובה

הרבה בריאות ואהבה
רותם קידר
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הנה מתחילה לה עוד שנה
נקבל את פניה בתפילה ורינה

נקווה שתהיה זאת שנה אחרת
מזאת שכעת עוברת

שנזכה לשלום שקט ושלווה
ושנהיה מעוטרים בהמון אהבה

 נתמוך ונחזק את החלש והזקוק
ויהי יומנו ברוך ועסוק

חברי הקיבוץ, ילדים יקרים
השנה חווינו המון דברים

זמן בו המגיפה התחילה להשתולל
וגרמה לכולנו לחיות גם בצל

למדנו יחד המון מושגים
נכנסנו לבידוד וסגר בחגים
כל אחד את תקוותו הביא

אף שהפעם השלילי - חיובי

יהי רצון 
שקורונה תזכיר לנו רק בירה,

מסכות יהיו רק בפורים,
קפסולות יהיו של קפה,

סגר יהיה רק בתכשיטים
ובידוד רק בחוטי חשמל.

 שגמזו יהיה לטובה.

שנה חדשה מביאה תקוות
המון חלומות פרחים וריחות

לראות את כולנו מחליפים קידומת
מייחלים לשלום ומוותרים על תרעומת

מי יתן ובשנה שעכשיו נכנסת
נספור כולנו ציפורים במרפסת
ושמיטב המומחים ימצאו כיוון

לפתח לנו תרופה למכה וחיסון

תהא שנה זאת שנה מבורכת
נגביר בה עשייה ונטיב ללכת

תכלה שנה וקיללותיה
תחל שנה וברכותיה

שנה טובה!                            
מאיר בן עמי
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"תכלה שנה וקללותיה, תחל שנה וברכותיה"
לחברי שער הגולן,  

בסיומה של שנה מורכבת ורבת תהפוכות
ובתחילתה של שנה עם קצת חששות לקראת הבאות..

כי רבים מתמודדים עם סימני שאלה גדולים
הפרנסה והבריאות הם נושאים לא פשוטים

רוצה לאחל שנדע לנצל הזדמנויות מפתיעות
אולי מן השבר יצמחו התחלות חדשות

שנדע להפיק מעצמנו את המירב
ונודה ונשמח בכל הטוב- כי הוא רב!

שנה טובה,
חדוה שקד מנהלת מש"א

עידן גרינבאום ראש המועצה מברך
בבוא עלינו שנת תשפ״א אברך את בית שער הגולן לפני הכל בבריאות טובה. 

חוץ מזה אאחל לכם שתשכילו להמשיך לבנות ולהיבנות: לבנות את השכונה החדשה 
ולאכלס אותה ולהיבנות כקהילה היודעת להשתנות ולהתאים עצמה לאתגרי הזמן תוך 

שמירה על הביחד. 
ברמה האישית אני מאחל לעצמי שאמצא את הזמן והמשאבים לעסוק באסטרטגיה 
ועכשיו המורכב ממצוקה  בכאן  וקצת פחות  ארוך של מרחב המועצה  לטווח  ובתכנון 

תקציבית, מממשלות לא מתפקדות שבאות והולכות ופקידות בירוקרטית אטומה. 

שנה טובה!
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משולחן המזכיר
ספטמבר 2020

לחברים שלום רב!
לקראת ראש השנה, בשנה מאתגרת במיוחד,

אני מבקש לשתף אתכם  בנושאים המרכזיים שבהם אנו עוסקים בימים אלה: 

* התנהלות צוות צח"י בתקופת משבר הקורנה: צוות צח"י על כל מכלולי )תחומי( פעולתו, 
פועל ברצף, למעשה מאז חודש מרץ. הצוות בראשותה של עינת כיו"ר, מתכנס לישיבות ודן 
כקהילה.  עלינו  משמעותן  את  ופורט  האזורית  והמועצה  מהמדינה  המתקבלות  בהוראות 
הצוות מנסה לתרגם את לשון ההוראות במינימום פגיעה בהתנהלות השוטפת של החברים 
והענפים. הקורונה אינה מחלה פשוטה. היא מאוד מדבקת. אם אנו רוצים למנוע עוד נדבקים 
ועוד מבודדים אנחנו חייבים לשמור ולקיים את הוראות משרד הבריאות. בהזדמנות זו חשוב 
לי לציין - הפיקוח שנעשה ע"י הרשויות אינו בשליטה של הקיבוץ. המשטרה אינה שואלת 
אותנו מתי להגיע ולמי לעשות דו"ח. לכן' אנא' קיימו את ההוראות על מנת שנוכל למנוע אי 
נעימות מיותרת. בשבוע האחרון, משפחות רבות נמצאות בבידוד, מצב מורכב ביותר היוצר 
לחצים רבים  - גם על הורים, גם על הילדים, וגם על העושים במלאכה. בואו ננסה לעבור את 

התקופה הקשה הזו במינימום נפגעים ובמקסימום עשייה אחד למען השני כערבים זה לזה. 
    

צוותי  ופתיחת שנת הלימודים תשפ"א אני מבקש להודות לכל  * עם סיום החופש הגדול 
וצוותי החינוך החברתי תודה רבה גדולה והמון הערכה על  החינוך שלנו: צוותי הגיל הרך 
עשיית "חופש גדול" מלא וגדוש בחוויות, זאת  למרות כל המגבלות שהיו לנו. אני מאחל לכל 

התלמידים ולצוותי החינוך שנת לימודים טובה ופורה.

השיזורי'  המודל  על  בהצבעה  שהוחלט  כפי  החיים:  אורחות  והתאמת  דמוגרפית  צמיחה   *
המתחדש  למסלול  השיתופי  מהמסלול  מעבר  הסדרי  לגיבוש  לעבוד  ממשיך  העבודה  צוות 
לחברים שיחפצו בכך. במקביל הצוות דן בכל המסמכים המשפטיים אותם אנו צריכים להכין 
לנקלטים לאחר שההצעה התקבלה בקלפי. בנוסף, נקים צוות שיעסוק בגיבוש זכויות דיור 
ארוך  לטווח  עובד  הצוות  בקלפי.  לפני ההצבעה  לחברים  לתהליך שהוצג  לחברים, בהתאם 
והוא מרכז בתוכו מספר נושאים שהדיון בכל אחד בהם מורכב ורב-השלכות, ומחייב חשיבה 

רחבה ארוכת טווח.  
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* פרויקט הנגשת שכונת חרמון, השכונה הצפונית: השנה אנו מתחילים בהחלפת גגות  עקב 
בעיות של דליפות מים ורצון להחלפת גגות האסבסט בבתי החברים לגגות  עם פאנל מבודד,. 
כפי שהוחלט כבר, מדי שנה מקציב הקיבוץ 1.3 מיליון ₪ לביצוע עבודת שיפור דיור ונגישות 
סיומו  לאחר  הפרויקט  את  להמשיך  בכוונתנו  הוותיקים.  בשכונות  המתגוררים  לחברים 

לשכונה המערבית באותו האופן ובאותו תקציב מוגדר.
יסתיים  השנה  סוף  שעד  מקווה  ואני  מתקדמות,  במתחם  העבודות  א'(:  )חלקה   12 מתחם 
שלב עבודות התשתית. במקביל אנו עובדים על היתרי בניה בתקווה להתחיל בבניית הבתים 

בתחילת 2021.

* חלוקת שי לראש השנה: השנה בשל המצב שי לחג יופץ ישירות לבתי החברים ע"י צוות 
כן  כמו  שנה  ולוח  דבש  יכלול  השי   .  13/9 ה-  ראשון  ביום  תחל  החלוקה  והנעורים.  תרבות 
המעוניינים  ואחרים  חברים   .₪  500 של  בגובה  שי  תלושי  האישי  לתקציבם  יקבלו  חברים 

לרכוש לוחות שנה נוספים, יוכל לעשות זאת בכולבו כמידי שנה בשנה.

לסיום:
בשנה מאתגרת במיוחד אני מבקש  לאחל לכולנו  שנה טובה ומתוקה, מלאה בכל טוב, שנזכה 
שנמצא את הרוגע ואת השלווה, שנשאף וגם נגיע הכי גבוה שאפשר, שנצליח בכל הדברים 
החשובים באמת לפני הדברים הדחופים, שנהיה תמיד שמחים, שנדע לפזר ולקבל אינספור 
חיוכים, שנצליח להיות קשובים וסבלניים אחד לשני, שנפתח צוהר גדול לאתגרים  חדשים, 

שנזכה לבריאות ולחיים יפים.
בהזדמנות זו אני מבקש לומר תודה אישית לכל עשרות החברים הלוקחים חלק פעיל בניהול 
ענייני הקיבוץ, בוועדות השונות, בהתנדבות מלאה. לכל אנשי ענפי העסק והקהילה על עבודתם 

בשנה זו  לטובת רווחת החברים כולם. 
כל הכבוד ויישר כוח.

חג שמח ושנה טובה מכל הלב לכם ולבני משפחתכם
בכבוד רב,        

רמי יעקב, מזכיר הקיבוץ

בית  שער הגולן
משתתף בצערם של

מרדכי רון 
ובני המשפחה

על מות אחיו הבכור בארגנטינה 
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משתתפים: אורה אלון, נעמי מור, אליעזר לסקה, רותם קידר, צאלה גיצין, זיו בן סירה, נילי 
ארזי, יואב גולן, רויטל זוהר, אלי עמוס, אילן אופיר ורמי יעקב.

לא נכחו: שלמה שגיא, הלל צרי, דגנית חי, אביב לשם, חדוה שקד.
מוזמנים: עינת אפשטיין , אילן אשל , דני ברייר , ברק עברי. 

יו"ר ועד הנהלה: אורה אלון

1. תשלומי הורים לתמ"ת  
הורים לילדים, שהינם חברי קיבוץ, נדרשים מדי שנה למלא את מסמכי הרישום של התמ"ת 
על מנת שהקיבוץ יזכה לקבל את ההחזרים להם הוא זכאי. בשנים האחרונות רישום זה עבר 
להיות מקוון וגרם למספר הורים שלא להירשם במערכת הממוחשבת. בכך נמנעה מהקיבוץ 
אפשרות לקבל החזרים בסכומים שבין 300-900 ₪ לחודש תלוי בגיל הילד. בשנת 2019 קיבלה 
מינהלת החינוך החלטה, שהורים אשר לא יבצעו את הרישום יחויבו בתקציבם האישי בסכום 

אותו הקיבוץ  לא קיבל. בפועל ההחלטה לא יושמה מסיבות שונות . 
7 ילדים בערך כספי לא מבוטל.  2020 הקיבוץ לא קיבל החזרים בגין  חשוב לציין שבמהלך 
מינהלת חינוך דנה בישיבתה האחרונה בנושא וחידדה את הנהלים והחשיבות בהגשת הבקשה. 
כמו כן, הוגדרו מספר תזכורות וסיוע בעת הצורך להורים בניסיון למנוע את הבעיה של אי 

רישום ילדי שער הגולן.               
לקבוע שהורים  כן,   כמו  כלשונה.  בסוף הדיון הוחלט לאמץ את החלטת מינהלת החינוך 
אשר לא ירשמו את ילדיהם במערכת הממוחשבת של התמ"ת ייאלצו לשאת בנזק שייגרם 
לקיבוץ. הורים אלה יחויבו בתקציבם האישי בסכום השנתי אותו הקיבוץ היה אמור לקבל 

מהתמ"ת  בגין רישום ילדיהם .

2. ערעור חברים על הצעות המזכירות הרחבה לצמצום עלויות בקהילה 
במסגרת הדיונים שהתקיימו בעת האחרונה, שמטרתם העיקרית הייתה התייעלות וצמצום 
עלויות בקהילה ובעסקים לאור הגירעון התקציבי הצפוי, המזכירות הרחבה קיבלה בישיבתה 
 - בקלפי  להצבעה  מכן  ולאחר  הקיבוץ,  בשיחת  לדיון  הנושא  את  להעביר  החלטה  הקודמת 
להכרעה ציבורית של שלושה נושאים: שימוש במענקי קורנה, סגירת בריכת השיחה בחודשי 
וועדת בריאות הגישו  וסגירת חד"א לארוחת הבוקר עד לסוף השנה. מספר חברים  החורף 
ערעור על החלטת המזכירות. החברים המערערים הגיעו למזכירות לדיון והציגו את עמדתם, 

כל אחד בנושא שעליו ביקש לערער. 
לאחר דיון במזכירות רחבה הוחלטו ההחלטות הבאות: 

 275 של  כולל  בסך  אלה  שכספים  בהחלטתה,  דבקה  המזכירות   – קורנה  מענקי  עניין  א. 
ומענקים  אחרות  קצבאות  לגבי  כנהוג  הקיבוץ  בחשבון  מופקדים  להיות  אמורים  אלש"ח  
אותם מקבלים חברים ממקומות העבודה ו/או מגורמי חוץ אחרים. לעניין השארת הכספים 
הקרובה  הקיבוץ  בשיחת  לדיון  להעביר  החליטה,  המזכירות  לתרומות.  ו/או  החברים  בידי 

מישיבות המזכירות הרחבה
26/8/2020
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שלאחריה יידרש הציבור להכריע בין שלושת החלופות: א. המענק יעבור לחשבון הקיבוץ ב. 
יישאר בידי חברים ג. ייתרם עפ"י החלטת המזכירות לגורמי חוץ מוכרים. 

ומסירה את  קיבלה את הערעור  – המזכירות  בחודשי החורף  סגירת הבריכה  על  ערעור  ב. 
הנושא מסדר היום.

ג. ערעור על סגירת חד"א לארוחות הבוקר עד לסוף השנה – המזכירות קיבלה את הערעור 
ומסירה אותו מסדר היום.

3. רשימת מועמדים לדיור קבע – רשימה מעודכנת 
מצ"ב לדיווח זה רשימת תור לדיור קבע מעודכנת לסוף שנת 2019 הכוללת וותק והתאמה 

לגיל החבר במקרים בהם וותק החברים זהה.

רשם: רמי יעקב, מזכיר

לידה שם פרטישם משפחה  תאריך 
המבוגר  של 

מהשניים

בקיבוץ   וותק 
ע"פ   31.12.19

צוות וותק
13.1.6426.95מילהלוין 1
24.8.7124.96שירלי צליל 2
19.5.7224.38שיחי 3
12.7.7024.02סיגל קן דרור 4
21.4.7423.73לירון דגן 5
5.10.7223.66קרן שגיא פולי 6
13.5.7223.48אביב לשם 7
21.8.7420.71אליעמוס8
8.11.7618.15אייל צמח 9

20.12.7817.11קוביקוג'ה 10
7.5.8216.11עופרי סובלמן 11
4.7.7714.98זוהר רוגל 12
17.2.7912.29פנינה קיטאי 13
19.3.7111.76תמיר מייזלס 14
29.10.7111.41צחזהר 15
1.2.7110.91אלון עברי 16
13.11.7610.78טמיר פרידמן 17
6.6.708.92נווהרות 18
6.10.708.50סער סגל 19
8.8.737.35חיים קדוש 20
22.3.775.00הללצרי 21
30.1.805.00שגיב כהן 22
7.4.815.00יואב גולן 23
9.1.825.00ניצן רימר 24
1.1.704.88יאירתורגמן 25
6.6.744.88יניבצור 26
28.8.744.88צור שן 27
15.5.844.67אודי ארזי 28
3.6.764.23ינון לשם 29
17.7.754.08ירדן רונן 30
25.4.782.58מיקיברק 31
26.4.812.50רם אבישר 32
30.3.842.50טלי בוברוב 33
16.2.772.33דגן פלד 34
31.3.732.13זיובן סירה 35
23.3.732.00שי אלט 36
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עדכון בנושא קידום תהליכי מודל השיזורי
1.9.2020

חברים שלום,  
ב-  השיזורי   במודל  הקליטה  הסדרי  אישור  מאז  שלנו  בעשייה  אתכם   לעדכן  מבקש  אני 

18/6/20 ולאן פנינו.

הכנה . 	 הכוללת  ונכונה  מותאמת  תשתית  הקמת  מחייבים  שאושרו  הקליטה  הסדרי 
קפדנית של כל הגורמים שיעסקו בתהליך הקליטה. לשם כך בנינו מודל מובנה לתהליך 
קבלה וקליטה, הכולל פירוט מלא של כל הנדרש בכל שלב, גם מהנקלטים וגם מהקיבוץ. 
ביום שישי ה- 4/9/20 אנו עורכים מפגש הכנה לכל אלה העוסקים בקליטה בתקווה להיות 

מוכנים לתחילת שיווק המודל לבני/ות קיבוץ - כפוטנציאל עיקרי וראשון לקליטה.

השלמת הסדרי הקליטה: לאחר אישור המודל התחלנו לעבוד עם עורכי הדין שמלווים . 	
את הקיבוץ על השלמת הסדרים הנדרשים. כמו גם הכנת מסמכים רלוונטיים להחתמת 
הנקלטים )הסכם תושבות, חברות וכיו"ב(. אנחנו נמצאים בשלבי סיום ומקווים להשלימם 

בשבועות הקרובים.

מסלול המעבר: גיבשנו עקרונות מרכזיים של הצעה למסלול המעבר לחברים "ותיקים" . 	
)שהיו חברים בעת אישור הסדרי הקליטה( אותם אנחנו מתכוונים להציג במפגש בסגנון 
נקיים  בתקופה הקרובה  ב-29/9/20.  לקיים  אנו מתכוונים  אותו  ראשון,  עגול"  "שולחן 
מי  עבור  השיתופי  מהמודל  המעבר  מסלול  עקרונות  יוצגו  בהן  ציבוריים  דיונים  מספר 
שיבחר בכך. לאחר קבלת משוב מהחברים, נגבש סופית את ההצעה לחברים, ונביא אותה 

להחלטתכם בקלפי. 

הסדרי עיגון זכויות דיור: נעשתה פנייה למספר חברים לקחת חלק בצוות עבודה מטעמה . 	
של המזכירות הרחבה וצוות שינוי, שמטרתו תהיה לימוד וגיבוש חלופות והצעות לקראת 
דיון ציבורי. הצוות יתחיל את עבודתו מיד לאחר חגי תשרי, במקבל לגיבוש הסדרי המעבר. 

להתראות בשולחן עגול.
רמי יעקב, מזכיר שער הגולן
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1. "גולן" - דיווח חצי שנתי מאזן 2020  
עודד שביט מנכ"ל המפעל ושלמה שקד הציגו את תוצאות מאזן הפעילות של מפעל "גולן" 
בחצי השנה הראשונה של שנת 2020. למרות התקופה המאתגרת בשל מגיפת הקורונה המפעל 
לחל"ת,  עובדים  של  הוצאה  שכר,  הפחתת  כגון  נזקים,  לצמצם  משמעותיים  בצעדים  נקט 
צמצום הוצאות שיווק בחו"ל, הקטנת הוצאות תפעול  ועוד. תוצאות המפעל בששת החודשים 
הראשונים של השנה הינם ללא ירידה בהכנסות ואף בצפי לסיום טוב יותר מבשנה הקודמת. 
העושים  לכל  תודתם  את  ושלמה  עודד  בפני  והביעו  שאלות  שאלו  בשיחה  שנכחו  חברים 

במלאכה למען הצלחתו של המפעל.

2. העברת עודפי קרן מילואים 
ענת שילה לשם הציגה את הנושא: משיכת  העודף הכספי מקרן מילואים ב-2020 בגין דוחות 
הקרן בשנת 2019.ע"פ ההחלטות שנתקבלו בקיבוץ בשנים האחרונות,  מדי שנה מובא נושא 
עודפי קרן המילואים לדיון בשיחת קיבוץ לצורך על משיכתם. בסיום שנת 2019 עמד העודף 

בקרן מילואים על 1.9 מלש"ח, הנהלת המשק מעוניינת למשוך עודף זה. 
הכספים שיימשכו מהקרן ישמשו קודם כל להשלמת גרעון לפורשים מ-2019 שתקציב הוועדה 
אקטוארי  גרעון  להקטנת  תשמש  הסכום  יתרת  שנה,  לפני  לפנסיה  להוצאתם  הספיק  לא 

לחברים הרשומים בקרן נאמנות.
בשיחה הוחלט להעביר את הצעת ועדת פנסיה כמפורט לאישור הקלפי.

3. מענק קורונה – אופן השימוש דיון והכרעה ציבורית 
המזכירות הרחבה, קיבלה החלטה בעניין מענקי הקורונה שהמדינה חילקה לתושבי המדינה. 
קצבאות  לגבי  כנהוג  לקיבוץ  שייכים  אלה  כספים  משמעית,  חד  הייתה  המזכירות  החלטת 

ומענקים אחרים. לאחר דיון בערעור במזכירות הוחלט להביא לשיחה שלוש חלופות לדיון: 
א. הצעת המזכירות שכספים אלה שייכים לקיבוץ. ב. להשאיר את המענקים בידי החברים. 

ג. לתרום את הכספים לארגונים מוכרים.
בדיון שהתפתח בשיחה הורדה חלופה ג' - לתרום את הכספים לארגונים מוכרים  

וכך נשארות  רק שתי החלופות שיובאו להכרעה ציבורית בקלפי:
מענקי הקרונה - יופקדו לחשבון הקיבוץ  כנהוג לגבי קצבאות ומענקים אחרים. 

מענקי הקורנה - יישארו בתקציב החברים.  
ההצבעה בקלפי בסעיף 2 וסעיף 3 תיערך בימים 8-10/9 

רשם: רמי  יעקב, מזכיר הקיבוץ 

1/9/2020
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תוצאות ההצבעה בקלפי
8-10.9.2020

1. מענק קורנה – אופן השימוש בכספים אלה: 
יש לבחור אחת משתי החלופות  

68 הצעת מזכירות רחבה מענק קורונה יופקד לחשבון הקיבוץ 
	5	 מענק  קורונה יישאר בידי החברים    

הצביעו 221 חברים  75.43% מבעלי זכות ההצבעה.
הוחלט מענק  קורונה יישאר בידי החברים

2. העברת עודפי קרן מילואים לקיבוץ:
העברת סך של 1.9 מיליון ₪ לחשבון הקיבוץ לצורך השלמת גרעון 

לפורשים משנת 2019. יתרת הסכום תופקד בקרן נאמנות לכיסוי גרעון 
אקטוארי לחברים 

      	00 בעד   
 		 נגד  

הצביעו 214 חברים  73.04% מבעלי זכות ההצבעה.
התקבלה הצעת  המזכירות.

לרעיה ויוסי בר
להולדת הנכד - גבריאל

בן לניצן וסלבה
ברכות לכל המשפחה!

מזל טוב
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ועדת הקליטה מתארגנת לקליטה
במודל השיזורי

אביב לשם

שישי  ביום  התכנסו  ביחד  וכולם  לשורותיה,  חדשים  חברים  קלטה  שלנו  הקליטה  ועדת 
הוועדה  חברי  השתתפו  למעשה".  הלכה  החדש  במודל  קולטים  "איך  שכותרתו  למפגש   4.9
מזכיר  יעקב  ורמי  תורג'מן  נועה  הראל,  חנה  שן,  יעקב  קידר,  רותם  הלוי,  הלל  המכהנת: 
הקיבוץ, עם המצטרפים לצוות: דגנית ארזי, זיו בן סירה, אמיר בוברוב, מזל אלט ובן רימר.   
הלל הלוי, רכז הוועדה, הסביר את מטרת המפגש: לימוד והתארגנות אחרי אישור הקיבוץ 
קובע"(,  "יום  )קביעת  "הוותיקים"  החברים  וזכויות  השיזורי  במודל  הקליטה  הסדרי  את 

ואחרי קבלתם - היערכות הקיבוץ והוועדה לקליטת חברים חדשים במודל החדש. 
איילת הריס מהתנועה הקיבוצית הציגה סקר וממצאים עדכניים על מצב הקליטה בקיבוצים. 
עם  היכרות  ערך למשתתפים  השיזורי,  ביצירת המודל  הקיבוץ  מלווה את  ברעם, אשר  ניר 
השני  המסלול  מתחדש.  קיבוץ  של  חיים  לאורחות  שנעשית  באמצעותו,  והקליטה  המודל 
שהציג הוא קביעת זכויות החברים "הוותיקים" )שכבר היו חברים בעת ההצבעה( וקביעת 
משפחה  או  יחיד  מעבר  מסלול   – במודל  השלישי  הדיור(,.והמסלול  )לזכויות  קובע"  "יום 
מהקיבוץ השיתופי להסדרי הקיבוץ המתחדש. ברעם ציין כי הסדרים אלה מנוסחים בימים 
אלה, ונכללים בהם שורה ארוכה של שירותים במרכיבי אורחות החיים שלנו, הזכאות להם 

ותמחורם, והם יוצגו לחברים במפגשי הסברה לציבור )הראשון ב- 29.9(.  
רוני קינן )כפר חרוב(, שמלווה את עבודת ועדת הקליטה שלנו, הנחה דיון על בניית "הסכמה 

על הדרך מכאן ואילך". 
והמודל בכללותו,  זמנים, בתוכו מפגשי הסברה על המסלול  לוח  והלל, שהציגו  סיכמו רמי 

שיתקיימו בשבועות הקרובים.  

דני לסקה כתב מהבידוד:

היום עליתי על משהו מעניין והוא ההבנה מדוע 

אמא כל כך נפיצה עם פתיל קצר.

אם תבדקו את מקלדת המחשב שלכם ותכתבו 

*TNT* אמא תגלו שזה באנגלית
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משתתפים בחדר ישיבות: אורה אלון, אליעזר לסקה, יואב גולן, חדוה שקד, אלי עמוס, ורמי 
יעקב 

משתתפים בזום מהבית: שלמה שגיא, הלל צרי, נעמי מור, רותם קידר, צאלה גיצין, זיו בן 
סירה, נילי ארזי, רויטל זהר, אביב לשם, אילן אופיר,

לא נכחו : דגנית חי  
יו"ר ועד הנהלה: אורה אלון

1. דיון ראשון בהסדר זיקה בין חובת עבודה להסדר חלוקת רווחים – מציגה חדוה 
שקד /מש"א 

חברים  לצמצום  לפעול  נוספים  וחברים  המזכירות  חברי  של  דרישה  קיימת  רב  זמן  מזה 
באבטלה מלאה או כאלה שעובדים באופן חלקי ואינם ממלאים תקן עבודה מלא. 

במקביל עלתה הצעה לערוך הסדר פשוט וקצר עם זיקה לקשר בין קבלת רווחים בשנה נתונה 
לבין היקפי המשרה בפועל של החברים. בדיון הוצג ההסדר המוצע לדיון והתייחסויות חברי 

המזכירות .
להלן עיקרי הדברים שעלו בדיון:

אין ספק, שההסדר הינו במקום, יש צורך להתאימו להתנהלות בשער הגולן. יש ליצור מנגנון 
פשוט ככל שניתן לבקרות ויישום בפועל, לקבל חוות דעת משפטית כתובה לחוקיותו, להתייחס 
להכנסות מדמי אבטלה וחופשת לידה. האם הקיבוץ נכנס "בנעליו" של ביטוח לאומי לחברים 

שעובדים בקיבוץ?  
ותק  שנות  עם  חבר  מהבונוס,  שיורד  בסכום  אחידות  חוסר  הוא  בישיבה  שעלה  נוסף  נושא 

מעטות "ישלם" סכום זניח לעומת חבר ותיק וכו'.  
כל ההערות שעלו נרשמו לצורך הכנת הסכם . 

בסיומו של הדיון הוחלט על הכנסת הערות שעלו בהסדר ולהתאים אותו להתנהלות הקיימת 
היום בשער הגולן. המסמך המתוקן, יובא לדיון נוסף במזכירות הרחבה בהקדם האפשרי 

ולאחר מכן לשיחה ולקלפי. 

2. דיווחים והודעות
כמות  לאור  האחרונה  בתקופה  הקיבוץ  התארגנות  ועל  צח"י  צוות  פעילות  על  דיווח  רמי 

המבודדים הגדולה שיש לנו בקיבוץ. 
חברים ביקשו לציין במיוחד את עבודתו של  הצוות ושל לילי במיוחד על כל הסיוע שניתן 

בתחום הבריאות . 

רשם: רמי  יעקב, מזכיר

מישיבות המזכירות הרחבה
8/9/2020



15

אלה הילדים שנולדו בתש"ף
לוטם – בתם של עינת ויואב גולן

שייה – בתם של נריה ותום שוורץ

אורי -  בנם  של עינב ורם אבישר

תום –  בנם של גל ועמית הלוי

גפן –    בתם של עדי וצור שן

מעין -  בנם של איילת ומאור זוהר

כן יירבו!!!
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שנת הלימודים נפתחה בשמחה ובחשש
אביב לשם

שנת הלימודים תשפ"א נפתחה בסימן הנחיות הבריאות למניעת הידבקות בנגיף הקורונה. 
אולם גם ההגבלות לא מנעו פתיחת שנה בשמחה ובכיף, ציינה שירה בן סירה, מנהלת הגיל 

הרך. 

כמה ילדים יש לנו בכל גן? הנה המספרים, בסדר יורד מהגדולים אל הקטנים: 
יקלוט  כלנית  תינוקות  ובית  ילדים,   9 עם  פעוטון חרצית   ,17 דולב  בגן  ילדים,   22 בגן שקד 

בפעימות 12 תינוקות קטנים וחמודים. 

מה קדם לפתיחת השנה?
הצוותים עמלו קשה על הכנת הבתים לקליטה. הקליטה השנה מעט שונה, אנחנו מתנהלים 
עם מתווה קורונה המגדיר איך לעבוד, מי מורשה להיכנס לבתי הילדים  ומתי עלינו לסגור 
בית ילדים. פתיחת השנה הייתה גם אופטימית אך גם מלווה בחששות ואי ודאות מפני הצפוי 
והמשפחות  החדשים  הילדים  את  ולקלוט  לפגוש  נהנה  גן  בכל  הצוות  בארץ.  הקורונה  עקב 

שהתחילו כל יחידה.

הכול השתנה אחרי מספר ימים... 
נכון. ב-4.9 בצהריים הודיעו לנו כי עלינו לסגור את גן שקד עקב ילדה שהייתה חולה מאומתת. 

בעקבות כך משפחות רבות נכנסו לבידוד, והמערכת מאז פועלת באופן מאוד חלקי. 

איך מתנהל הקשר מאז?
המובילות )מובילות הגנים( מאז הסגר נמצאות בקשר אישי וקבוצתי עם הילדים והמשפחות. 
אני והן מייחסות לקשר האישי חשיבות רבה, ויודעות שהוא חשוב והכרחי למשפחות ולילדים. 
אני תקווה שבמהרה השגרה תחזור ובגדול, שרוחות הקורונה ייעלמו ויגיעו רק רוחות סתיו 

נעימות, והילדים יוכלו לרוץ במהרה על  מדרכות ומדשאות הקיבוץ.

מה את מאחלת לקראת החג?
טובה  שנה   לכולנו  ושתהיה  טובים מאלו,  ימים  שנדע  לכולנו!  איתנה  בריאות  אני מאחלת 

ומתוקה. 

ומהגיל הרך אל החינוך החברתי. קרלה ניימרקס מפרטת: 
בכיופון )כיתות א-ג( 41, במרכז 23, מזח 18, נעורים 36, ושלושה בשנת שירות. בסך הכול 121 

ילדים. 
ובתוך מספר  גדול של משבר הקורונה,  צל  עם  ובהתרגשות,  נפתחה השנה בשמחה  כאן  גם 
ימים השתנו התכניות עם ההנחיה להיכנס לבידוד שהתייחסה לכל ילדי הכיופון וכיתות ד-ח 
שנחשפו לילד שהתברר כחולה קורונה מאומת. זה משהו שאנחנו לומדים לחיות אתו, אין 

ברירה כנראה.  
ובכל זאת שתהיה שנה טובה!
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כְּמוֹ אוֹתוֹ
דַּיָּג מַתַּכְתִּי,

הַיּוֹשֵׁב
דֶּרֶךְ קֶבַע עַל הַצּוּק,

קַר רוּחַ
גֵּאֶה וְנִשָּׂא,

מִתְאַמֵּץ בְּעַקְשָׁנוּת
לִלְכּדֹ חֲלוֹמוֹת

לֶאֱסףֹ חֶזְיוֹנוֹת,
אוּלַי גַּם אֵיזֶה

דָּג שֶׁל זָהָב,
כְּמוֹ אוֹתָהּ

הקיבוץ לאורך השנים /  רפי הלמר
                                   

בזמן שהחלוצים באו לבנות קיבוץ , היה כאן מדבר,
לפני שבנו את הבתים הם עקרו את עשבי הבר.
הם בנו פינת חמד שהייתה נחשבת אז יפהפייה,

והקימו את המפעל הראשון וקראו לו "מרצפיה".

הם הקימו כמה בתים וגם שכונת אוהלים,
ולא היו שכירים, הם במו ידיהם היו הפועלים,

הקימו חדר אוכל עם רצפת נסורת וגם מאפייה,
בקיצור קבוצת חלוצים וחלוצות הייתה יפהפייה.

אבא שלי היה מומחה בבניין ואחרי ההרס עזר בשיפוץ,
אחרי שהקיבוץ נהרס עזר לבנות בחזרה את הקיבוץ,
אמא שלי התמחתה ועבודתה הייתה גידול תינוקות,

והיא גם הדריכה את האימהות שהיו גם מניקות.

כך נולד קיבוץ בעמק שקראו לו שער הגולן,
הקיבוץ נמצא ליד הירמוך וליד רמת הגולן,

יש לו חקלאות נהדרת ויש לו גם תעשייה,
שער הגולן הקימו במשך השנים קהילה יפהפייה.

הַדַּיָּג עַל הַצּוּק / יעל זעירא
רוּחַ תְּזָזִית

הַמְּנַשֶּׁבֶת בְּעזֹ,
מְשִׁיבָה רוּחַ

מְפִיחָה בּוֹ חַיּוּת,
טוֹוָה רֶשֶׁת
שֶׁל תִּקְווֹת
כְּמַצַּג שָׁוְא,

מַסִּיעָה הָלְאָה
אֶת קוּרֵי אַשְׁלָיוֹתָיו,

כָּךְ
חוֹלֵף לוֹ

יוֹם וְעוֹד יוֹם

וּכְבָר שָׁנָה עֲגֻלָּה,
מַשְׁלִימָה חוּגָתָהּ

וְחוֹזֶרֶת מֵחָדָשׁ
אֶל אוֹתָהּ הַנְּקֻדָּה.

עַכְשָׁו, רַק עַכְשָׁו
אֲנִי זוֹקֶפֶת גַּב,
וּפוֹרֶצֶת לָאֲוִיר

כְּעַמּוּד נִצָּב,
שֶׁל פְּרִיחַת חָצַב

לְבָנָה.
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נעים להכיר: זוהר לשם
היא צמודה למכונת הנשמה, לימדה עצמה לקרוא ולכתוב, מתקשרת 
באמצעות  אייפד וווטסאפ, לומדת בעפולה, יש לה חבר אדמו"ר וחבר 

ליצן רפואי, וחברה שקוראים לה גליה.
 

וחכמה מאוד,  ילדה מקסימה  גדולה שנפלה בחלקי. הכרתי  בזכות  רוצה לשתף אתכם  אני 
שחברים רואים אך לא מכירים. 

לזוהר  התברר  שיחותינו  ובמהלך  זמן  מזה  איתה  נפגשת  אני  לשם.  זוהר  קוראים  לקסם 
והייתה  הקהילה  רוב  את  מכירה  זוהר  אותה.  מכירים  לא  כלל  רובם,  בקיבוץ,  שהחברים 
בטוחה שכך גם ההיפך. העלינו רעיון שזוהר תכתוב על עצמה לעלון של הקיבוץ, על מנת לתת 
כל מה שאכתוב הוכתב לי על ידי זוהר,  גם לכם הזדמנות להיכנס קצת לחייה המורכבים. 

בסגנונה. לא שיניתי דבר. 

"אני זוהר לשם, ילדה חכמה ויודעת כמעט הכל. אני מונשמת עם מכונת הנשמה, ונכה. יש לי 
עגלה וסקוטר. סקוטר זה הליכון שאפשר לשכב עליו. ויש לי גם עמידון. וגם אני, אה... יש לי 

אה אה עובדת זרה, ננסי. וסייעת רפואית לבית ספר. 
אני מאוד והכי אוהבת ליצנים רפואיים. במיוחד בפוריה )לזוהר יש ניסיון והיכרות ארוכים 
לי  שאומרים  מה  כל  ומבינה  קול,  לשמוע  רק  לדבר,  יכולה  לא  אני  חולים(.  בתי  הרבה  עם 

ומדברים איתי. ויכולה להשמיע קול. 
אני יכולה להזיז רק את אצבעות הידיים, הרגליים, והעיניים. אני אוהבת שליצנים מנגנים לי 
ביוקללי, זה כמו גיטרה אבל קטן. אני אוהבת שליצנים עושים לי שטויות, בועות. אני, ח, ח,ח 
)צחוק( אוהבת לשחק עם המשפחה. אני אוהבת להתעניין אצל אודי שהוא חבר שלי מי עובד 

כל שבוע בחדר האוכל. אני אוהבת רבנים." 

אני שואלת, למה רבנים?
בגני תקווה. בסוכות פגשתי  דוד טייטלבוים מחסידות סאסוב  יוסף  רב  כי הכרתי חבר של 
אותו. כי כשנולדתי אבא הלך מדי בוקר לפגוש אותו. נולדתי בתל השומר, בית חולים בתל 

אביב. אני נולדתי לפני הזמן וזו הסיבה שאני מונשמת ונכה. 

אני שואלת, את רוצה לשתף את החברים בקושי שיש לך במצב שלך? 
לא כל כך קשה. רק קשה לדבר. 

אני שואלת: איך את מתקשרת?
אני מתקשרת עם הטלפון. רק אם יש לי שיחות דחופות בלבד. רשמתי לי בסטטוס "שיחות 

דחופות בלבד" ואז מישהו אומר את המילים במקומי אם מדובר בשיחת טלפון. 
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איך את מדברת איתי? 
איתך, בכתיבה. 

מי לימד אותך לכתוב?
כישרון מלידה. בעצמי. 

יש מסר שאת רוצה להעביר?
מוזמנים לקרוא. תודה, זוהר לשם."

אז אם עוד לא הבנתם, אני מציעה לכם לקבוע תור לפגישה עם הילדה המופלאה הזו. כל אחד 
יכול ללמוד ממנה. היא לא נפגשת עם כל אחד. לי לקח הרבה זמן עד שקיבלה אותי לפגישה 

שבועית. 
ובנימה אופטימית זו, ובברכת שנה שנה טובה מזוהר וממני, 

גליה גל בן סירא        
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איך מסתגלים לחום הלוהט
עפרה שן

בעקבות כתבה בעלון של נורית קצירי

באחד העלונים האחרונים סיפרה נורית קצירי על ימי הקיץ בקיבוץ של פעם, לפני המאוורר 
והמזגן, קראתי ונזכרתי והנה כמה תוספות.

קודם כל, נורית כתבה שבקיץ ישנו על הדשא הגדול  - בדקתי אצל הבנים הבכורים. גם הם 
וגם הדורות שאחריהם לא ישנו על הדשא הגדול. אז איפה כן ישנו?

פעם היה לכל בית ילדים גגון מאחורי הבית, לשם, מתחת לגגון הוצאו המיטות  מכל בתי 
הילדים, והועמדו בשורה. נמתח חוט ברזל לאורך ואליו נקשרו בלילה הכילות )רשת הגנה 
עם  אותה  גלגל  הכילה,  את  קיפל  ילד  כל  בבוקר  אז(  של  בשפה  מוסקיטור   - יתושים  מפני 

המזרון והמצעים לקצה המיטה, עד הלילה הבא.
בערך באמצע מאי עם תחילת החמסינים היו מודיעים בכל הגנים והכיתות שהגיע זמן השינה 
בחוץ. האבות התארגנו והעבירו את המיטות וכל ערב  עוד לפני החושך, ההורים היו באים 

ומסדרים את הכילה והמיטה לקראת השינה.
הלילות, כאשר כל הילדים ביחד בחוץ, עברו בהרבה עליזות, שיחות מקצה אל קצה ופטפוטים, 

עד שכולם נרדמו.
השומרות כמובן הסתובבו בין בתי הילדים כלומר, לאורך טורי המיטות. 

בזיכרון שלי מהימים ההם, הכילה הייתה מגן מכל רע. היא נתנה לי הרגשת ביטחון בזמן 
השינה בחוץ, כאשר מסביב חושך מפחיד.

ואיפה ישנו הילדים בצהריים?
פשוט, על הרצפה בחדרי השינה. לכל אחד הייתה ציפה אותה פרש על הרצפה הקרירה וככה 
נרדמו עד סוף "ההקמה". )"הקמה", נקרא זמן המנוחה עד אחה"צ(. גם היום, אם באמצע 
מנוחת הצהרים יש הפסקת חשמל – אני מושכת את הכיסוי  לרצפה הקרירה ומיד נרדמת 

כמו אז.
וכמה מילים על הדשא הגדול.

הקיבוץ תוכנן כך שהדשא הגדול היה במרכז. הציר האנכי הוביל ממגדל המים אל חדר האוכל 
עד הדשא. בתי הילדים תוכננו ונבנו בשני צידי הדשא כך שמעטפת בתי החברים שמרה עליהם 

מכל סכנה.
על הדשא המרכזי הגדול נערכו הצגות, מסיבות וכל מיני אירועים. 
שם גם שיחקנו בכל משחקי הילדות: קדרים באים, מחבואים וכו'.

במלחמת ההתשה חצתה תעלת קשר את הדשא ממקלט האלקטרוניקה של היום ועד המקלט 
שליד הספרייה.

ועוד קוריוז בענייני שינה בחוץ. ב 1950 היה "פיצוץ אוכלוסייה" כלומר, נולדו בבת אחת הרבה 
כלומר אנחנו קבוצת   - ה'  כיתה  ואז הוחלט שהקבוצה הבוגרת,  ולא היה מקום.  תינוקות. 

"שחר", נפנה את הבית שלנו לטובת התינוקות. 
גרנו ולמדנו אז ב"בית הילטון". וכך, ביום למדנו בכיתה, בצהרים הלכנו לישון בחדרי ההורים, 

ובלילה ישנו בחוץ מאחורי הבית, ובכי התינוקות ליווה את שנתנו.
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מאחת  מידע  ומעבירות  משוחחות  היו  להנקה,  באות  היו  האימהות  כאשר  הלילה,  בשעות 
הרכילות  לכל  בסקרנות  הקשבנו  במיטותינו,  הפתוח,  החלון  מאחורי  בחוץ  ואנחנו  לשנייה. 

שזרמה שם, מי בהריון, מי עומדת ללדת, ובכלל מה קורה בקיבוץ.
היו לנו ויכוחים עם מטפלות התינוקות על השטח שלפני הבית – אנחנו רצינו לעשות שם גינה 
ומגרש לג'ולים, והן דווקא הוציאו לשם את הלולים עם התינוקות. בשיחת קבוצה סוערת 
החלטנו לעשות גינת קקטוסים – כדי שהמטפלות תידקרנה – תיעוד  השיחה קיים עד היום 

ביומן הקבוצה שלנו.
כאשר יצאו סוף סוף התינוקות מביתנו, עשינו מסיבה עם האימהות והמטפלות, וכמו שהיה 

נהוג בימים ההם  – כתבנו ושרנו פזמון במסיבה . 

יבוא היום התינוקות אז יגדלו,
ואת הטעם החמוץ הם יטעמו,

אז הם יגורו עם אחיהם הקטנים,
והם ישתו עד תום את כוס המרורים,

ואז יבינו מה הרע בתינוקות,
את הם פוצחים כולם ביחד בצריחות,

ואז גם הם כולם ביחד יצעקו:
"הוי תינוקות, הוי תינוקות , כבר תשתקו!"

פזמון:
הוי תינוקות, מתי תהיו בשקט?

צוויחתכם עלינו כבר נמאסת!
אנחנו כבר רוצים לישון,

למוד למדנו כל היום,

אנחנו כבר רוצים לישון.
ואז אנחנו ניזכר בילדותנו,

כשאתם שרצתם בביתנו,
ונאמץ הראש וננסה לזכור,

התינוקות אשר עברו בכל מחזור,
ואז יעבור לפני עינינו כל אחד:

אבי, יורם, התאומים  וגם אפרת,
ויצפצף אז באוזנינו בכי גדעון,

ובכי רחל ובנימין הקטנטון.

פזמון לתינוקות
לפי השיר: "יבוא היום ועוד נשב אל מול האח..."

פזמון:
הוי תינוקות, מתי תהיו בשקט?...

ויום אחד נצעק כולנו פה אחד,
מתי יגורו כל התינוקות יחדיו?

ומרכז המשק לנו יענה:
"בעוד חודשיים בית התינוקות כבר ייבנה!"

את פזמוננו יש מהר מהר לגמור,
כי בינתיים מבצבץ כבר עוד מחזור,
ולנו אין כבר זמן הרבה להשתהות,

צריך ללכת ולבנות בית תינוקות.

פזמון: הוי תינוקות, מתי תהיו בשקט?

היו זמנים...
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שער הגולן בימי הקורונה: סוגרים - פותחים
הסבר של ירון שן לקריקטורה שאייר יעקב שן

הקריקטורה הזו הייתה צריכה להתפרסם לפני שבועיים, בינתיים דברים השתנו, והסגרים 
המתוכננים בוטלו. בשעה שאנחנו רוצים לחסוך כספים על ידי סגירה חלקית של חדר האוכל 
לדוגמא  אחרים,  במקומות  צורך  ללא  כספים  להוציא  ממשיכים  אנחנו   - השחיה  ובריכת 
דודי המים החמים. נזכרתי, שפעם לפני שהפריטו את החשמל, אם חבר היה משאיר מנורה 
דולקת ביום במרפסת, היו מעירים לו ונוזפים בו למה הוא משאיר אור דולק ביום ללא צורך. 
בהשוואה למנורה אחת זו כל דוד מים חמים שווה בערך ל-100 נורות דולקות מחוץ לכל דירה 

בקיבוץ. לא כל הזמן, אבל לא בזמן הנכון.
בחצי שנה האחרונה, בשתי שיחות קיבוץ שונות, הוחלט להקים צוות לחסכון באנרגיה.

אם צוות כזה קם ועשה דבר אחד או יותר - נשמח לדעת.
אם עדיין לא קם , אז יפה שעה אחת קודם.
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הלוחשת לסירים
והפעם - ניצה שמיר

תפוחי אדמה קלים להכנה וטעימים ממש
הבישול  תוכניות  שפע  בין  ומזפזפת  יושבת  בעודי  הראשונים,  הקורונה  בימי  פעם  אי 

המשעממות, נתקלתי  במקרה באיש שאמר שאין מתכון קל מזה להכנת תפוחי אדמה. 
הקשבתי וניסיתי ואכן הוא צדק.

בוחרים תפוחי אדמה קטנים,
שוטפים היטב ומבשלים עם הקליפה,.

כדאי להוסיף לסיר 25 גרם\כף מחמאה או מרגרינה,
קורט מלח בישול, בצל קלוף חתוך לטבעות גסות.

כשהתפו"א רכים - מוציאים מהמים, מועכים כל תפו"א היטב שיראה כמו לביבה עבה
ומטגנים במחבת עם מעט שמן.

בוזקים מלח גס ופלפל שחור על צד אחד, הופכים את התפו"א לצד שני ומטגנים היטב.
.מוציאים מהמחבת לנייר סופג ומגישים.

הגשתי את התפו"א האלה בהצלחה מרובה מספר פעמים,  ונראה לי, שגם בתום ימי הקורונה 
יאהבו אותם ויישאר לנו משהו טוב מימים משמימים אלה. 
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מְקוֹרוֹק יִשְׂרָאֵל
יוצרים מוזיקה מהמקורות

עמק הירדן 2020
"מקורוק'"  מהו?   

"מקורוק" הוא פרויקט היצירה המוזיקלית-טקסטואלית המקורית הגדול בישראל הפועל 
בעשרות רשויות מהגולן ועד אילת, וכן במספר קהילות יהודיות בחו"ל.

במסגרתו מוזיקאים/ות צעירים בכיתות ט-י"ב או בוגרים מעל גיל 21, לומדים יחד בצורה 
על  דגש  השמה  ויצירה  כתיבה  מוזיקה,  דרך  וערכים,  זהות  בשאלות  ועוסקים  חווייתית, 
השפה העברית. בני הנוער מנהלים דיאלוג רלבנטי הנשען על מקורות מן התרבות היהודית- 
ישראלית בכלל ומהתנ"ך בפרט, בהנחיית מוזיקאים ואמנים מובילים, ויוצרים בהשראת כל 

אלה שירים מקוריים משלהם. כל קבוצה מונה 15-20 משתתפים.
ב-60  עד כה  והתקיים  2010  בעמק חפר, התרחב מאוד  ב-  ה"מקורוק" התקיים לראשונה 
רשויות בישראל  וכן במספר קהילות יהודיות בחו"ל. סח'נין היא הרשות הערבית הראשונה 
שהצטרפה השנה ל"מקורוק" בהצלחה מרשימה, ואנו מקןוים שמפעל הפיס יתמוך ברשויות 

נוספות בחברה הערבית
שבועיים,  ולימוד  יצירה  סדנאות  מתקיימות  שנה,  חצי  מעל  שנמשך  הפרויקט  במסגרת 
היהודית- התרבות  בתחום  מקצועיים  קבוצות  מנחי  בהובלת  וטקסט  מוזיקה  המשלבות 

וביניהם: מיכה שטרית, חמי רודנר,  ויוצרים ישראלים מובילים  ישראלית, לצד מוזיקאים 
אריאל הורוביץ, אפרת גוש, אסף אמדורסקי, אלון עדר, דנה ברגר, קובי אוז, יעל דקלבאום, 
יהלי סובול, דויד פרץ, ירמי קפלן, בן ארצי, עלמה זוהר, עמיר לב, דני רובס, ערן צור, מיקה 
קרני, מיקי שביב, נמרוד לב, דוד לביא, איה כורם, יאיא אהרונוב, ג'ימבו ג'יי, דודי לוי, יובל 
מנדלסון, דן תורן, אודהליה ברלין, שחר אבן צור, פיטר רוט, רונית שחר, נועם רותם. המפגש 
הבלתי אמצעי של המשתתפים עם האמנים וארון הספרים היהודי במסגרת התהליך מעניקים 
להם כלים ומיומנויות, בעזרתם הם כותבים ומלחינים שירים מקוריים בהשראת המקורות.

בסיום התהליך, מקליטים המשתתפים את השירים שכתבו והלחינו באולפן הקלטות מקצועי. 
הוא  הפרויקט  של  שיאו  והורדות.  צפיות  לאלפי  וזוכה  האינטרנט  לרשת  גם  עולה  החומר 
פסטיבל מוזיקלי לקהל של מאות ואלפים בכל רשות בה מתקיים הפרויקט. בנוסף, מפגיש 
המקורוק את המוזיקאים המשתתפים מכל רחבי הארץ ליום מרוכז של סדנאות משותפות 

של לימוד מוזיקה, עיון בטקסטים, כתיבה ודו-שיח במסגרת כנס ארצי מעורר השראה.
בשנות פעילותו עד כה השתתפו בפרויקט מעל 3,000 מוזיקאים צעירים ובוגרים מכל רחבי 
הארץ ומעבר לרשויות המקומיות סייעו להצלחת המקורוק מתנדבים, בתי ספר וגופי חינוך, 

ארגוני תרבות יהודית-ישראלית, מתנ"סים, תנועות נוער.
ע"י מפעל הפיס, הרשויות המקומיות, החברה למתנ"סים, משרד החינוך,  נתמך  המקורוק 
עמותת  במסגרת  פועל  ה"מקורוק"  נוספים.  וגופים  "חלילית"  חברת  יורק,  ניו  פדרציית 

"אלול"'.    ]מתוך הפרסום של "מקורוק"{
במשך למעלה מחצי שנה נפגשו יוצרים במרכז המוסיקה בעמק הירדן לכתוב שירים ולהלחין 
הנחייה מוסיקלית  ייעוץ,  בידץ,  רותי  בית המדרש  לרוק. מנחת  בין מקורות  בחיבור  אותם 

ועיבודים - אריאל הורוביץ )בנה של נעמי שמר(, רכז, הפקה והקלטות אולפן - אלון תמיר.
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גם שרה אנטון "שלנו" השתתפה בסדנה, כתבה והלחינה שלל שירים וגם שרה במופע הסיום 
שהתקיים  בבית גבריאל.

וזה מה שהיא מספרת: פרוייקט רציני וכיפי שמצא אותי בדיוק בזמן בשלות הנכון. חוויה 
ייחודית ומרגשת והכי חשוב - יש לנו שירים חדשים, טריים ומקסימים שלנו, לעצמנו ולעולם. 
כל אחד עם הסגנון, האופי והרקע שלו. תיאור סיפור, זעקת הגוף והנשמה וחיבור עמוק לארץ, 

למקורות ולעצמנו. פרוייקט נהדר שמשאיר אותי עם טעם של עוד. 
על  ומדבר  אישה"  גבר,  יצירה,  "יוצר,  על  שיעור  בהשראת  שכתבתי  מהשירים  אחד  להלן 
תפקידה של האישה בתנ"ך, בתלמוד ובימינו, הצורך בפיוס ובחירה וההוא מלמעלה תמיד 

"מרחף מעל"... 
 MEKOROCK Jordan Valley :לשמיעת כל השירים -  ספוטיפיי ובאייטיונז תחת השם

0	0	 תיהנו!

אחיות או צרות

האחת נבראה מן האדמה

צרתה מן הצלע

אחיות או צרות?

קול אדונם מרחף מעל

אחיות או צרות?

אדמה ומים יוצרים חיים

גם בוץ יוצרים…

במשולש שלוש צלעות

אחת מונעת אהבה

אחיות או צרות?

צלע, צלע אדמה

צלע, צא לנשמה.

האחת קמה וברחה,

אחותה בחרה להישאר

אחיות או צרות?

בגן צומחים עצים

עפות להקות ציפורים

אחיות או צרות?

אל תברחי כאב וצער,

אל תקבלי מה שנגזר לך...
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בשער הגולן
ליד מגדל המים

עובדים ארבעה חברים
בתיקון ובמכירת אופניים

מקצוענים, נחמדים,
מסבירי פנים ומארחים.

והם - עמלים ומאושרים:
אדם - בסיפורים

ראובן - בהילוכים
יגאל - בשיפוצים

וזיו - בצמיגים ובאורחים.

סדנת האופניים בשער-הגולן
שולי לוי, אשדות יעקב איחוד

ובסדנה - אווירת דיונים,
נוסטלגיה וציחקוקים.

צוות האופניים 
הגיע ל"גבורות"

ובאהבה משרתים
חברים וחברות.

מוזמנים לסדנת האופניים
אווירת תרבות בצל מגדל המים.

אנשי עמל מדהימים,
ולזה אנו קוראים

קיבוצניקים )שמוצניקים( מקסימים..

לוח השנה שלנו
מחולק בימים אלה

לבתי החברים

שנה טובה

למעוניינים בלוחות נוספים

ניתן לרכוש בכלבו ב15 ש"ח
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יעקב שן  
 

כמה נתונים מהתחנה המטאורולוגית בצמח
טמפרטורת מקסימום       

בגובה 	 מ'      בגובה 0.5 מ'       
46.3               44.8   31.8.20 הימים החמים ביותר היו יום ב' 
46.3          43.8 שבת 5.9.20     

 
השעה החמה ביותר ביממה בשבוע זה הייתה בשתי המדידות שעה 16.00

הגובה הסטנדרטי למדידת טמפרטורה לפי השירות המטאורולוגי הוא 2 מטר
בגובה חצי מטר תמיד יותר חם כי האדמה מתחממת ומשפיעה על טמפרטורת האוויר

האם זה שיא החום שנמדד אצלנו?
מנתוני השירות המטאורולוגי היו ב 30 השנה האחרונות 4 פעמים שהטמפרטורה חצתה 

את ה 45 מעלות. הטמפרטורה החמה ביותר שנמדדה אי פעם בארץ הייתה לפני שנים רבות 
בטירת צבי 54 מ עלות.

כמה חם היה בארץ  בספטמבר 0	0	?
בספטמבר נשברו שיאי טמפרטורת מקסימום בכל הארץ לא רק לחודש זה אלא לשנה כולה.

הטמפרטורה הגבוהה ביותר בארץ נמדדה באילת 48.9 מ"צ ב 4/9
בירושלים נשבר שיא של 118 שנה עם 42.3 מ"צ 3/9 

לעומת 41.1 שנמדדו בשיא הקודם ב 1902
גל חום זה בחודש ספטמבר עם ימים לוהטים ברציפות לאורך ימים רבים הוא קיצוני עד כדי 

כך שאפילו זקני צפת לא זוכרים כמותו .בצפת נמדדו 40.6 שווה לערך השיא שנמדד בצפת 
ב-2010.

 
החצב כבר פורח

אבל הקיץ לא בורח.

שנה טובה!

אז כמה חם היה?
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מחזקים את חברי ניר דוד
בחודשיים האחרונים מתקיים ויכוח ציבורי על קטע נחל האסי הזורם בשטח קיבוץ ניר דוד. 
המחאה של תושבים מבית שאן ואחרים גורסת שנחל הוא משאב ציבורי ואין לקיבוץ זכות 
למנוע הגעה אליו. הקיבוץ טוען שהוא טיפח את הקטע הנ"ל, זה לב הקיבוץ, בתי הקיבוץ 
שוכנים מטרים מגדת הנחל, ולא סביר שאלפי רוחצים יפשטו על המקום ויהרסו את מה 

שנבנה וטופח. 
בעקבות ההתקפות המסלימות על ניר דוד, ערעור הזכות שלהם ו'על הדרך' של כל הקיבוצים 

להחליט על המתרחש בשטחם, חשנו רצון לשלוח מכתב תמיכה בחברי ניר דוד. זה תוכנו:

לחברינו בקיבוץ ניר דוד,
אנו עוקבים אחרי המתקפה עליכם בחודשים האחרונים, ושולחים לכם את תמיכתנו מול גלי 

שנאה המופנית אליכם, וההתקפה על רעיון הקיבוץ.
אנחנו מזדהים עם החברים, החברות, הנוער והילדים.

קיבוצים אחים אנחנו למבצע ההרואי של הקמת יישובי חומה ומגדל, בימים שהקמת מדינת 
עברית הייתה עוד בגדר חלום מתוק.

את  להפוך  כדי  וממשיכיהם  הקיבוץ  מראשוני  נדרשו  ודמעות  יזע  דם,  כמה  יודעים  אנחנו 
השטח השומם לקיבוץ פורח, ואת הביצה לנחל מקסים, לטפח ולהחזיק אותם כך כל השנים.

אנו רואים בדאגה איך ביתכם מאוים להיות מופקע מכם לציבור הרחב.
שכנות טובה לא יכולה להתבסס על כיפוף ידיים. כולנו תקווה שאתם ושכיניכם אנשי בית 

שאן תמצאו את הדרך לשבת ביחד ולדון ולמצוא פשרה שכל הצדדים יהיו שלמים איתה. 

חיזקו ואימצו!
קיבוץ שער הגולן

רִיאוּת / אייל קמינקא הַצְהָרַת בְּ

י.  נַפְשִׁ רִיא בְּ # אֲנִי בָּ
ים # אֲנִי מַצְלִיחַ לִרְאוֹת אֶת הָאֲנָשִׁ

ים.  סַכִּ     מֵאֲחוֹרֵי הַמַסְכוֹת וְהַמָּ
ם הַיוֹם, # אֲנִי לוֹקֵחַ עַל עַצְמִי, גַּ

    לְהָפִיץ טוֹב, לָסוּר מֵרָע.
יד תּוֹדָה. # יֵשׁ לִי כּוֹחַ לְהַגִּ
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מארם נהריים למוות טרגי בנהריים
סיפור עם מוסר השכל

גדי מאירי 
   

)אביה של אמי(,  והוא סבא שלי  בנימין  לאיש בתמונה קוראים 
שמעולם לא הכרתי. 

בשנת 1951, שנת העלייה הגדולה של יהודי עיראק וכורדיסטן, 
כורדיסטאן,  שבהרי  מעקרא  שלו,  הגדול  השבט  את  אסף  הוא 
ושם פעמיו ארצה, אמי, בת הזקונים שלו, הייתה אז רק בת 11, 

ילדה קטנה.
הם נשלחו למעברה בשכונת ההר בטבריה, השתכנו בבתי אוהלים 
ופחים. בארץ, שנים של צנע ומחנק, הם חיו בדוחק ולפרנסתם 
עבדו כפועלים בקיבוצי עמק הירדן. פועלים רבים מאותה עליה כמו גם סבא בנימין השתלבו 
נחל,  חלוקי  ליקטו  הם  יעקב.  אשדות  לקיבוץ  בסמוך  נהריים,  מפרכת,באי  כפיים  בעבודת 

לצורך העברתם למפעל בחיפה שם ייצרו מהם אלמנטים טרומים מבטון.
בבוקר יום ראשון 22.7.1956 )י"ד באב תשט"ז(, כמו בבקרים שלפניו, התייצבו סבא בנימין 
ושני בניו הצעירים פנחס ויוסף )דוד יוסף ודוד פנחס( לעבודתם. תוך כדי הובלת מריצות עם 

חלוקי הנחל התרחשה מפולת חוואר שקברה תחתיה את סבא בנימין וגרמה למותו המיידי.
הסיפור הזה מופיע בספר שכתב בן דודי, ששון מועלם, שהיה ילד בן שש כשהתרחשה הטרגדיה 
של המשפחה, סבי שחלם על ארץ ישראל לא זכה ליהנות ממנעמיה. אביו של ששון, דודי כמיס 
עבד כפועל במטעי הבננות בשער הגולן, כמו גם רבים רבים מאותה עלייה, שם בטבריה, וכך 

כתב ששון על עבודה זו:
"מערכת היחסים עם חברי הקיבוץ, הייתה חברית תוך הערכה הדדית, כל העובדים הוזמנו 
לחתונות של בני המשק שנערכו במרוכז. אבי ופועלים אחרים מעולם לא ראו עצמם כפועלים 
מנוצלים, אלא דווקא העריכו את מעסיקיהם הקיבוצים ואף את חברי המשק שהיו אנשי עמל 

ועבודה".
אמי  של  הטרגיות  החוויות  למרות  כי  הזה,  הארוך  הסיפור  כל  את  מספר  אני  למה  עכשיו, 
מילדותה, ולמרות שגם אני כילד, שגדל בשיכון ד' בטבריה, שיכון של עולים חדשים ממרוקו, 
במשפחה עם מצוקה כלכלית, מעולם לא שמעתי אצלי בבית טענות על קיפוח ואפליה. לימדו 
אותנו, למרות המצוקה הכלכלית, לעבוד קשה ולהגיע להישגים. השבט הגדול הצמיח משפחה 

לתפארת, אקדמאים, אנשי צבא, מהנדסים ומה לא?
ומוסר ההשכל הוא: "מי שרוצה להתקדם ולהצליח בחיים, עדיף שלא ישקע במטעני העבר, 
אלא יעסוק בהווה ויסתכל קדימה לעתיד, כי מי ששוקע בעבר, יישאר לעולם באותה מדמנה, 

בה חיו אבות אבותיו, ולא יצליח לבנות לעצמו חיים אחרים מחייהם"....

האם מישהו מהבננצ'יקים הוותיקים זוכר את האיש שמוזכר ברשימה?
תודה לצאלה שהעבירה לעלון. 
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לכל הקוראים הנאמנים,
מאחלת לכם שנה טובה ,

שנת קריאה סוחפת בכל הסגנונות,

 יש מתח ופעולה, אהבות פורחות, 

רומנים בכל הסגנונות,

ומלחמות עולם שאינן נגמרות.

המיגוון הוא גדול גם בספרי ילדים ונוער ולכל אחת ואחד.

המשיכו לבוא ולהשאיל ספרים, בהנאה כמו בשנה שעברה.

קריאה מהנה וסוחפת,

מאחלת יעל.

תולעת ספרים
הציר האבוד - אן מא

מאיפה צצו הילדים - אנדרס בארבה
גן-עדן לאישה - אמיל זולה

ההבטחה האחרונה - קתרין יוז
סיירת מטכ"ל - זאב שור ואבירם הלוי

השומרים - ג'ון גרישם
סודות בית השמפניה - קריסטין הרמל

מנהרות של שתיקה - טובה אלסטרדאל
המשרד לאושר עילאי - ארונדהטי רוי

שיחה לא מזוהה - שולמית גלבוע
בנות הלילך - מרתה הול קלי

איש הסוד - רפי איתן

אסטריקס מגלה את אמריקה - גוסיני
במסגרת הרפתקאותיו של טינטין :

האי השחור
טיסה 		7 לסידני

כרישי הים האדום
פרשת קלקולוס

שבעת כדורי הבדולח
תעלומת "חד-קרן"

תעלומת תכשיטי הזמרת

לילדים ונוער ולאוהבי חדש על המדף 
ספרי קומיקס

Sifria7504@walla.com:ניתן להזמין במייל
או בווטאפ: 052-3864044
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בכוחותינו
מתן תורן סיימה את שירותה הצבאי  והחל את שירותו הצבאי. בהצלחה!  גיצין התגייס  רז 

והשתחררה. ברכות לאזרחות. 
אביב גיצין ודניאל קמינצקי סיימו הסדר  גיל רפאלי וגפן גולני התחילו בהסדר סטודנטים, 

סטודנטים ויצאו לחופשה. לכולכם, בהצלחה בדרככם החדשה! 

מצטרף לרשימת העולים לכיתה א'
בניה דרור, בנה של גלי חפץ, אמנם לומד במסגרת שונה אבל משתתף בפעילות החברתית של 

העולים לכיתה א'. 

בידודי קורונה
עברו שבועיים לא פשוטים עם כ-120 איש בבידוד: ילדים, הורים שתי סבתות וצוותי חינוך. 
אחרי ששני ילדים נמצאו מאומתים, ילדי הגן, כיתה ב' וכל מי שנסע איתם בהסעה לביה"ס, כל 
מי שבא במגע איתם - כולם הוכנסו לבידוד. פורסמו הוראות ברורות וצוות צח"י עדכן אותנו 
מדי יום. נכון לשעת כתיבת שורות אלה - אין ביניהם אף חולה )מלבד, כמובן, שני הילדים 

הנ"ל(. מקווים שלקראת החג כולם יצאו מהבידוד בריאים ושלמים.

אחרי הצעה של צאלה, רותם וכרמלה הרימו את הכפפה והוציאו מהדורה מיוחדת  של העלון 
תחת הכותרת "עידוד בבידוד". תודה לכל מי ששלח תמונות. נשמח לקבל נוספות לעלון הבא.

וזה המקום לציין את המודעות העליזות של המסכות שהודבקו בכניסה לחדר האוכל, למחסן 
ולכלבו.  את המודעות עיצבו בנות הסטודיו שלנו עם חוש ההומור והיצירתיות שלהן לבקשתה 

של עינת. תודה!

ובינתיים נחת עלינו סגר החגים הגדול.  
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ובכל זאת יוצרים אווירת חג
צוות התרבות וצוות עידוד בבידוד חברו יחד לצוות החינוך ומפעhלים תוכנית הפעלות מרחוק. 

ב"מקומי" פורסמה תוכנית שבועית מלאה. 
אלי עמוס, יואב גולן וגלי חפץ קישטו את חדד האוכל. תודה רבה! אין עליכם!

שנה טובה


